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Termin 
 

 
27 marca – 19 kwietnia 2017 r.  
 

  
Liczba 
uczestni
ków 
 

 
ok. 25 osób uczestniczyło w spotkaniu konsultacyjnym  
3 osoby zgłosiły uwagi drogą elektroniczną 
 

  
Organiz
atorzy 
 

 
Wydział Komunikacji Społecznej i Informacji we współpracy  
z Wydziałem Gospodarki Komunalnej  
 
 

 

 

Przebieg 
 

Harmonogram konsultacji społecznych 
-   27 marca 2017 r. - początek konsultacji społecznych 
-  27 marca -  19 kwietnia 2017 r. - zgłaszanie uwag drogą     
    elektroniczną 
-  5 kwietnia 2017 r. – spotkanie otwarte z mieszkańcami 
-  19 kwietnia 2017 r. - zakończenie konsultacji społecznych 
 
I.  Spotkanie konsultacyjne 

 

 

5 kwietnia 2017 r. o godz. 17:00 odbyło się spotkanie otwarte  
z mieszkańcami na temat zagospodarowania terenów położonych  
przy ul. Gagarina 34. Jeszcze przed rozpoczęciem konsultacji 
mieszkańcy zgłaszali potrzebę uporządkowania tego terenu . 
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Podczas spotkania z wykorzystaniem map, uczestnicy konsultacji 
przedstawiali propozycje i dyskutowali na temat tego, jak urządzić 
wspólna przestrzeń (głównie pod kątek komunikacyjnym), aby 
odpowiadała ona potrzebom jak największej ilości osób. Powstała w 
ten sposób koncepcja będzie mogła w przyszłości stanowić podstawę 
dla prac projektowych tego terenu. 
W spotkaniu wzięli udział mieszkańcy budynków sąsiadujących z 
terenem stanowiącym przedmiot konsultacji - ok. 25 osób oraz 
przedstawiciele Urzędu Miasta Torunia. 
Wszystkie uwagi oraz wspólne ustalenia zostały nagrane i następnie 
spisane przez urzędników. 
 

 
 
 
II. Konsultacje internetowe 
Do 19 kwietnia  2016 r. można było przesyłać uwagi drogą 
elektroniczną.  Z tej możliwości skorzystały 3 osoby. 
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Akcja 
informacyjno
-promocyjna 

 

 
Konsultacjom społecznym towarzyszyła akcja informacyjna 
skierowana do mieszkańców Torunia.  Zastosowano następujące 
narzędzia komunikacyjne: 
 serwisy internetowe Urzędu Miasta Torunia (www.torun.pl,  

    www.konsultacje.torun.pl)  
 informacje w mediach lokalnych  
 plakaty rozwieszone wokół konsultowanego terenu   

 
 

 
 

Koszty Przeprowadzenie konsultacji nie wiązało się z dodatkowymi kosztami 

 
 

Uwagi Podczas spotkania z mieszkańcami pojawiło się wiele uwag 
dotyczących konsultowanego terenu. Osoby, które nie mogły 
uczestniczyć w spotkaniu, miały możliwość przesłania uwag drogą 
elektroniczną – z takiej formy kontaktu skorzystało 3 mieszkańców. 
 
Szczegółowe zestawienie uwag i opinii oraz propozycje 
zagospodarowania terenu znajdują się w poniżej:         
 
 

http://www.torun.pl/
http://www.konsultacje.torun.pl/
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I. Propozycje zagospodarowania terenu Odpowiedź 

1. Działka 34/11 – w BIP-ie UMT zamieszczony jest wniosek o wydanie decyzji – 
warunki zabudowy na tej działce z 2015 r.. Dodatkowo znajduje tam się również 
informacja, że na działce tej pobudowany ma być 6-kondygnacyjny budynek 
mieszkalny. Mieszkańcy proszą o wyjaśnienia tych zapisów. 

ODPOWIEDŹ 
W odpowiedzi na e-mail z dnia 18.04.2017 r. dot. konsultacji 
społecznych w sprawie zagospodarowania terenu położonego 
przy ul. Gagarina w Toruniu, wyjaśniam, że w tutejszym Wydziale 
prowadzone było postępowanie w sprawie ustalenia warunków 
zabudowy dla inwestycji polegającej na budowie budynku 
mieszkalnego wielorodzinnego z garażem podziemnym na 
terenie położonym przy ul. ul. Gagarina 36 w Toruniu (część 
działki geodezyjnej nr 34/11 obr. 5) i ul. Gagarina 88-102 w 
Toruniu (części działek geodezyjnych nr 74/1, 73/3, 30/7 obr. 5).  

Wydana została decyzja o warunkach zabudowy. Decyzja ta po 
odwołaniu się stron postępowania została utrzymana w mocy 
przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Toruniu. Po 
wniesieniu skargi do wojewódzkiego sądu administracyjnego, sąd 
uchylił decyzję SKO i poprzedzającą ją decyzję PMT o warunkach 
zabudowy. 
W związku z prośbą wnioskodawcy o umorzenie postępowania w 
przedmiotowej sprawie, postępowanie to zostało umorzone. 

2. Należy unormować kwestie związane z chodnikami na tym terenie –usunąć 
wystające korzenie, położyć nową nawierzchnię 

UWZGLĘDNIONO 
Uwaga zostanie uwzględniona na etanie tworzenia projektu 
budowlanego. 

3. Ciągi komunikacyjne(chodniki, ścieżki)  powinny znajdować się w tych samych 
miejscach, w których są obecnie (mieszkańcy przyzwyczaili się do takiego układu i 
nie chcą go zmieniać) 

UWZGLĘDNIONO 
Uwaga zostanie uwzględniona na etanie tworzenia projektu 
budowlanego. 

4. Należy uporządkować i odwodnić teren przy pawilonach handlowych przed 
marketem 

UWZGLĘDNIONO 
Uwaga zostanie uwzględniona na etanie tworzenia projektu 
budowlanego. 
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5.  Powinny zostać uregulowane kwestie wjazdu na teren znajdujący się pomiędzy 
pawilonami, tak  aby umożliwić wjazd jedynie pojazdom uprzywilejowanym. Dla 
pozostałych pojazdów proponuje się zakaz wjazdu 

UWZGLĘDNIONO 
W ramach działań inwestycyjnych przewiduje się wydzielenie 
strefy zamieszkania , co uporządkuje  kwestie związanie z 
parkowaniem na tym terenie. 

6. Należy zadbać o bezpieczeństwo przy SP nr 11 – proponuje się ustanowić zakaz 
wjazdu na chodnik przed szkołą  

UWZGLĘDNIONO 
W ramach działań inwestycyjnych przewiduje się montaż 
słupków blokujących wjazd na chodnik przed szkołą. 

7. Gminna działka nr 34/11 powinna zostać urządzona na potrzeby mieszkańców – 
obsadzona zielenią, z ławeczkami do wypoczynku, ewentualnie - wydzielonym 
miejscem do wyprowadzania psów 

UWZGLĘDNIONO 
Uwaga zostanie uwzględniona na etanie tworzenia projektu 
budowlanego. 

8. Na całym terenie powinno znaleźć się więcej koszy na śmieci oraz na odchody 
zwierzęce 

ODPOWIEDŹ 
Montaż dodatkowych koszy na śmieci zostanie uzgodniony z 
poszczególnymi wspólnotami, gdyż one miałyby odpowiedzialne 
za ich opróżnianie. 

9. Należy posprzątać cały teren – wszędzie zalegają śmieci i jest brudno UWZGLĘDNIONO 
Prace porządkowe przewidziano na maj tego roku. 

10. Należy ściąć topole, które są stare i w złym stanie i w ich miejsce nasadzić inne 
drzewa 

UWZGLĘDNIONO 
W ramach działań inwestycyjnych przewidziano możliwość 
wymiany drzewostanu. 

11 Za marketem, od strony ul. Okrężnej rośnie drzewo, które może stanowić 
zagrożenie. Czy można je wyciąć, czy też należy pozostawić? 

ODPOWIEDŹ 
Istnieje możliwość wycinki przedmiotowego drzewa i zastąpienia 
go szpalerem drzew bardziej szlachetnych. 

12. Czy w okolicach pawilonów handlowych można zamieścić monitoring?  ODPOWIEDŹ 
Teren ten nie jest przewidziany w planach rozwoju sieci 
monitoringu. Monitorowany jest teren przy szkole. 

13. Wniosek o częstsze patrole Straży Miejskiej. Dobrze gdyby Straż Miejska dawała 
mandaty osobom, które nie sprzątają po swoich psach. 

ODPOWIEDŹ 
Wniosek został przekazany komendantowi Straży Miejskiej. 

14. Proponowana nawierzchnia miedzy pawilonami handlowymi – kostka brukowa UWZGLĘDNIONO 
Uwaga zostanie uwzględniona na etanie tworzenia projektu 
budowlanego, z wyłączeniem terenu prywatnego. 
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II. Uwagi przesłane droga mailową Odpowiedź 
1. W związku z rozpoczynającymi sie konsultacjami dotyczącymi terenu przy ul. 

Gagarina 34, chciałabym zaproponować (jako mieszkanka tego rejonu od 
urodzenia): 
- budowę ogrodzonego placu zabaw dla dzieci, ale takiego placu zabaw 
bezpiecznego z prawdziwego zdarzenia, z wieloma atrakcjami dla dzieci, 
- ustawienie ławeczek, 
- zbudowanie wybiegu dla psów. 
 
Proszę o zwrócenie uwagi, że wszystkich tych powyżej wymienionych rzeczy w 
sąsiedztwie nie ma. Konieczne jest zrobienie nawierzchni między Polo Marketem, 
sklepikami a SP11, bo przy opadach tworzy się tam gigantyczna kałuża. 
 

UWZGLĘDNIONO CZĘŚCIOWO 
- na tym terenie nie przewiduje się placu zabaw w najbliższym 
sąsiedztwie: podczas tegorocznych spotkań prezydenta  z 
mieszkańcami, mieszkańcy wyrazili  sprzeciw wobec budowy 
dodatkowego placu zabaw, gdyż teren posiada ogólnodostępny 
plac zabaw przy szkole, 
- uwaga zostanie uwzględniona na etanie tworzenia projektu 
budowlanego, 
- minimalna wielkość wybiegu dla psów to ok. 500 m2. Biorąc 
pod uwagę postulaty o zachowaniu przebiegu istniejących 
ścieżek istnieje trudność wkomponowania wybiegu w tak małą 
przestrzeń.  

2.  Jako mieszkaniec i tata córki uczęszczającej do SP nr 11 sprzeciwiam się budowie 
jakiejkolwiek drogi. Będzie to bardzo niebezpieczne dla dzieci, jak i ludzi 
starszych.  
 
Uważam, że budowa w tym miejscu nowego bloku jest niemądra. Lepiej zrobić 
np. plac zabaw dla dzieci i oddzielnie dla młodzieży. 

UWZGLĘDNIONO 
Nie przewiduje się budowy drogi ani nowego budynku 
mieszkalnego. 
 
 
 
 

3. Jestem właścicielem pawilonu przy ul Gagarina 36g. Sąsiaduje on bezpośrednio z 
terenem o którym mowa. Znam to osiedle od wielu lat i moim zdaniem teren ten 
powinien być przeznaczony pod wypoczynek, rekreacje, siłownie zewnętrzną, 
której akurat w tej części osiedla nie ma. Jestem trenerem personalnym, osobą, 
która schudła 60kg. Jestem akurat współwykonawcą projektu dla Urzędu Miasta 
w Toruniu. Tworzenie Grup Wsparcia dla osób z nadwagą i otyłością. Wśród 
uczestników jest też grupa dzieci, która wyraźnie pokazuje jak wiele w tematyce 
otyłości jest do zrobienia. Sąsiedztwo Szkoły Podstawowej to świetne miejsce do 
tego, żeby można było prowadzić wszechstronną profilaktykę zdrowotną i 
zachęcać dzieci i mieszkańców do zdrowej aktywności fizycznej. 

ODPOWIEDŹ 
Będziemy konsultować tę kwestię na etapie tworzenia 
dokumentacji projektowej. 
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Co do działki Gagarina 36h to nie ukrywam, że od kilku lat próbowałem 
przymierzyć się do zagospodarowania tego terenu. Wystąpiłem też swego czasu 
o warunki zabudowy. Niestety koszty zakupu i trudności związane z ewentualną 
inwestycją wynikające z warunków zabudowy (konieczność prowadzenia 
uzgodnień z Ministerstwem Infrastruktury) mnie zniechęciły oraz tak naprawdę z 
uwagi na wysokie koszty inwestycyjne i duże ryzyko niepowodzenia poniesionych 
nakładów. Sam posiadając nieruchomość w tym miejscu wiele miesięcy stał 
pusty.  

 Ale bardzo chętnie powróciłbym do rozmów.  I być może teraz właśnie w 
kierunku prozdrowotnym ten teren miałby szanse na wyjście na potrzeby 
mieszkańców.  Proszę o informację z kim można by było rozmawiać w/w 
tematach. 
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Uporządkowanie
i odwodnienie terenu

Pozostawienie istniejącego 
przebiegu ciągów 
komunikacyjnych

Przystosowanie terenu do 
potrzeb mieszkańców (ławeczki, 
zieleń, miejsca do odpoczynku)

Unormowanie kwestii 
związanych z parkowaniem 
oraz drogami dojazdowymi
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Podsumowanie 
 

 
Konsultacje społeczne w sprawie zagospodarowania  terenów 
położonych przy ul. Gagarina 34,  które odbywały się w terminie od 
27 marca do 19 kwietnia 2017 roku,  dały mieszkańcom możliwość 
zaprojektowania wspólnej przestrzeni oraz wyrażenia opinii na 
temat możliwych rozwiązań komunikacyjnych na tym obszarze. 
 
W spotkaniu otwartym wzięło udział ok. 25 osób, natomiast drogą 
elektroniczną swoje uwagi przesłały 3 osoby. Powstałe, w trakcie 
spotkania z wykorzystaniem map, propozycje zagospodarowania 
terenu oraz wypowiedzi mieszkańców, zostały zebrane oraz 
wnikliwie przeanalizowane. Większość uwag uwzględniono. 
 
Najważniejsze, spośród wskazanych przez uczestników konsultacji, 
rozwiązania, które zostały uwzględnione:   
 

• uporządkowanie oraz odwodnienie terenu, 
• pozostawienie istniejącego przebiegu ciągów 

komunikacyjnych, 
• przystawanie terenu do potrzeb mieszkańców: montaż 

ławek, urządzenie zieleni z wydzielonymi enklawami do 
odpoczynku, 

• unormowanie kwestii związanych z parkowaniem oraz 
drogami dojazdowymi do pawilonów handlowych i szkoły. 

   
 
 
 

 

 

 

 

 

             

 

 

              Opracowanie: 

Wydział Komunikacji Społecznej i Informacji Urzędu Miasta Torunia 
ul. Wały gen. Sikorskiego 8 
87-100 Toruń 
E: wksii@um.torun.pl 
T: 56 611 87 47 

 

 
Załączniki 

 
Informacje o konsultacjach w mediach lokalnych  
 

mailto:wksii@um.torun.pl
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Załącznik  nr 1  
Informacje w mediach lokalnych 

Informacje na stronie torun.pl, 29 marca 2017 r. 

 

 

Cały tekst: 

Jak będzie wyglądać przy Gagarina 34?  

Jak skomunikować obszar przy ul. Gagarina 34? Spotkanie konsultacyjne w tej sprawie 
odbędzie się w środę, 5 kwietnia 2017 r. o 17:00. 

Szkoła podstawowa, market, pawilony handlowe, wielorodzinne budynki mieszkalne, 
niezabudowana przestrzeń. Jak właściwie skomunikować te miejsca? Nad tym problemem 
będziemy zastanawiać się wspólnie z mieszkańcami podczas trwających konsultacji społecznych „Koncepcja 
obsługi komunikacyjnej terenów położonych przy ul. Gagarina 34”. 

Do 19 kwietnia 2017 r. można przesyłać opinie na adres: konsultacje@um.torun.pl. 

Głównym elementem konsultacji będzie otwarte spotkanie konsultacyjne - pod namiotem 
rozstawionym na omawianym terenie. 

mailto:konsultacje@um.torun.pl
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Zapraszamy na spotkanie w środę, 5 kwietnia 2017 r. o godz. 17:00. 

Wykorzystując mapy zaplanujemy razem, jakie rozwiązania komunikacyjne warto 
zastosować na obszarze przy ul. Gagarina 34, tak aby wspólna przestrzeń była bezpieczna dla 
dzieci, wygodna dla przedsiębiorców i atrakcyjna dla mieszkańców. 

Od godziny 17.00 będziemy czekać na Państwa w namiocie konsultacyjnym w pobliżu 
marketu (w razie niepogody spotkanie odbędzie się w Szkole Podstawowej nr 11, ul. 
Gagarina 36). 

  

 

 

 

 

Informacje na stronie konsultacje.torun.pl, 20 marca 2017 r. 
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Cały tekst: 

Jak ulepszyć teren przy Gagarina 34?  

Szkoła podstawowa, market, pawilony handlowe, wielorodzinne budynki mieszkalne, 
niezabudowana przestrzeń. Jak właściwie skomunikować te miejsca? 

Nad tym problemem będziemy zastanawiać się wspólnie z mieszkańcami podczas konsultacji 
społecznych „Koncepcja obsługi komunikacyjnej terenów położonych przy ul. Gagarina 34”. 

Plan konsultacji: 

• 27.03.2017 - rozpoczęcie konsultacji 
• 5.04.2017, godz. 17.00 - otwarte spotkanie konsultacyjne w terenie 
• do 19.04.2017 - zbieranie opinii za pomocą poczty elektronicznej  

Głównym elementem konsultacji będzie otwarte spotkanie konsultacyjne - pod namiotem 
rozstawionym na konsultowanym terenie. 

Zapraszamy na spotkanie w dniu 5 kwietnia 2017 r. o godz. 17.00. 

Wykorzystując mapy zaplanujemy razem, jakie rozwiązania komunikacyjne warto 
zastosować na obszarze przy ul. Gagarina 34, tak aby wspólna przestrzeń była bezpieczna dla 
dzieci, wygodna dla przedsiębiorców i atrakcyjna dla mieszkańców. 

Od godziny 17.00 będziemy czekać na Państwa w namiocie konsultacyjnym w pobliżu 
marketu (w razie niepogody spotkanie odbędzie się w Szkole Podstawowej nr 11, ul. 
Gagarina 36). 

Jeżeli nie możesz przyjść na spotkanie - napisz do nas na adres: konsultacje@um.torun.pl. 
Na Twój mail czekamy do 27 marca do 19 kwietnia 2017 r. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

mailto:konsultacje@um.torun.pl
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Artykuł w gazecie NOWOŚCI, 10 kwietnia 2017 r. 

 

 

 

Treść artykułu: 

Toruń. Czy przy SP 11 powstanie nowy blok? 

10 kwietnia 2017 15:30  

Teren przy Gagarina 34 nie wygląda zachęcająco do spacerów. Po konsultacjach może jednak 
zmienić swój wygląd 

Czy przy SP 11 powstanie nowy blok? To wzbudziło emocje na spotkaniu mieszkańców. Podczas 
konsultacji społecznych pojawiło się około 25 osób. Obecni także członkowie rady osiedla, dopytywali 
o plan budowy w tym miejscu czteropiętrowego budynku.  
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Główne postulaty zgłaszane przez mieszkańców ulicy Gagarina 34 dotyczyły m.in. zachowania 
istniejących ciągów pieszych, wybudowania nowej nawierzchni chodników, stworzenia na gminnej 
działce miejsca wypoczynku dla mieszkańców z ławkami, a także zwiększenia liczby koszy na śmieci i 
pojemników na odchody dla psów.  
 
Podczas rozmowy z reporterem „Nowości” mieszkańcy sugerowali pozostawienie terenu bez zmian.  

 
- Zostawiłbym ten teren taki jak jest. Lubię dużo zieleni i przyrodę. Być może młodzi ludzie mają jakieś 
inne zdanie na ten temat. Ewentualnie można w tym miejscu postawić dla najmłodszych karuzelę. 
Chociaż oni będą mieć jakiś pożytek z tych konsultacji - mówi Pan Zbigniew.  
 
Z kolei inni mieszkańcy tego terenu przy ulicy Gagarina uważają, że miejsce to trzeba przede 
wszystkim na początku uporządkować ze względu na panujący tutaj wieczny bałagan.  
 
- Teraz to wszystko wygląda bardzo źle - podkreśla Pani Maria  
 
Na konsultacjach obecni byli członkowie rady osiedla, którzy zwrócili uwagę, że dla dwóch działek 
położonych w sąsiedztwie SP 11 istnieje wydana w 2015 roku decyzja o warunkach zabudowy, 
dopuszczająca budowę czterokondygnacyjnego budynku z garażem podziemnym. Obecni na 
spotkaniu urzędnicy zapewniali, że dla tego terenu nie ma wydanych obowiązujących decyzji. Obaw 
mieszkańców to nie rozwiało, ponieważ w rejestrze wydanych decyzji o warunkach zabudowy taki 
wpis istnieje. 

 
O to, czy dokument nadal obowiązuje, i czy z magistratem kontaktował się ktoś zainteresowany 
zakupem działek w tym regionie, zapytaliśmy rzeczniczkę prezydenta miasta.  
 
- Wspomniana decyzja z 2015 roku nie jest już w obiegu prawnym - mówi Anna Kulbicka-Tondel. - 
Aktualnie nie prowadzimy żadnych czynności związanych z nieruchomościami położonymi przy ul. 
Gagarina 34. W kręgu zainteresowań pozostają nieruchomości położone przy ul. Gagarina 36f i 36i. 
Wydział Gospodarki Nieruchomościami nie prowadzi żadnych działań związanych z terenem objętym 
konsultacjami.  
 
W sprawie terenu przy Gagarina 34 konsultacje jeszcze trwają. Do 19 kwietnia 2017 r. można 
przesyłać uwagi i opinie na adres: konsultacje@um.torun.pl. 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://lodz.naszemiasto.pl/artykul/wypadek-na-rondzie-inwalidow-w-lodzi-ranni-zdjecia,4089803,artgal,t,id,tm.html#utm_medium=alz&utm_source=nowosci.com.pl&utm_campaign=artykul
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Informacje na stronie dziendobrytorun.pl, 5 kwietnia 2017 r. 
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Cały tekst: 

Dziś o godz. 17 rozpocznie się spotkanie dotyczące terenu przy ul. Gagarina 34. Chodzi o urządzenie 
wspólnej przestrzeni tak, aby była bezpieczna dla dzieci, wygodna dla przedsiębiorców i atrakcyjna 
dla mieszkańców. 

Trwają konsultacje społeczne dotyczące terenu przy ul. Gagarina. Chodzi o działkę sąsiadującą ze 
Szkołą Podstawową nr 11, Polo Marketem, pawilonami handlowymi i budynkami wielorodzinnymi. 
Mieszkańcy mogą się wskazać, jak powinny zostać skomunikowane te miejsca. 

Dzisiejsze spotkanie rozpocznie się o godz. 17. To będą konsultacje w terenie. Mieszkańcy będą 
mogli zgłaszać swoje pomysły i uwagi pod namiotem rozstawionym na konsultowanym terenie - w 
pobliżu Polo Marketu. 

- Wykorzystując mapy zaplanujemy razem, jakie rozwiązania komunikacyjne warto zastosować na 
obszarze przy ul. Gagarina 34, tak aby wspólna przestrzeń była bezpieczna dla dzieci, wygodna dla 
przedsiębiorców i atrakcyjna dla mieszkańców - informują miejscy urzędnicy z wydziału komunikacji 
społecznej i informacji, którzy organizują konsultacje. 

W razie niepogody spotkanie zostanie przeniesione do Szkoły Podstawowej nr 11 przy ul. Gagarina 
36. Konsultacje potrwają do 19 kwietnia. Do tego czasu można też zgłaszać swoje pomysły na adres: 
konsultacje@um.torun.pl. 

 

mailto:konsultacje@um.torun.pl
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